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posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej               

w Osiecznej w dniu 10 maja 2018 r. 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu ostatnich posiedzeń Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                                    

i Budżetu, wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w Osiecznej. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Obecni jak w załączonej liście obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu. Witam Pana 

Burmistrza, Panią Skarbnik, członków Komisji Rady Miejskiej i Panią protokolantkę.                         

W posiedzeniu uczestniczy 13-tu Radnych. Nieobecna na posiedzeniu jest Pani Radna Judyta 

Dudka i Pan Radny Andrzej Kaczmarek. Zamykam punkt 1. Otwieram punkt drugi porządku 

obrad. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący:  

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu ostatnich posiedzeń Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                                    

i Budżetu, wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w Osiecznej. 

6. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść rękę                        

– 13 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. 

Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. Dziękuję. Zamykam punkt 2. 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. 
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Ad. 3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 

2017 rok. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Materiały dotyczące powyższego zagadnienia otrzymaliśmy odpowiednio wcześniej. 

Otwieram dyskusję dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna 

za 2017 rok. Pan Przewodniczący Roman Lewicki. Proszę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Powtórzę to, co powiedziałem na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Jest to mój pogląd. Proszę 

Państwa! W moim przekonaniu, jeśli traktować wykonanie budżetu, czy sposób w jaki zostało 

przez Pana Burmistrza, przez Gminę wykonane, zrealizowane to, co my jako Rada Miejska 

uchwaliliśmy, w ślad za propozycją Pana Burmistrza, jako plan finansowy na rok 2017, to 

wszystkie wskaźniki czyli procent wykonania tych zadań wskazują na to, że ten plan został 

skonstruowany racjonalnie, rozmyślnie w sposób przewidywalny. Wiem, że jest to proces 

związany z dynamicznymi zmianami i dostosowywaniem do ciągle zmieniających się 

warunków zewnętrznych bardziej niż wewnętrznych. Z pełną odpowiedzialnością mogę 

powiedzieć, że w moim przekonaniu ten plan został zrealizowany. Na Komisji Rewizyjnej 

użyłem takiego sformułowania i chętnie je powtórzę, w sposób wzorcowy. Powtórzę również 

to, co powiedziałem na Komisji Rewizyjnej, że to jest oczywiste, że dla mnie przynajmniej, 

samorządowca, w trakcie każdego roku budżetowego mamy różne opinie, poglądy, zdania na 

temat priorytetów w budżecie, na temat tego, co powinno być realizowane, czasami jak 

realizowane albo co jest ważniejsze. Mam też takie zdanie, które staram się lojalnie przed 

Państwem, przed Radą Miejską, przed Panem Burmistrzem w sposób otwarty przedstawiać. 

Są takie rzeczy również w tym budżecie zrealizowanym w 2017 roku, które z mojego punktu 

widzenia mogłyby być realizowane w inny sposób ale moja koncepcja, czy moje zdanie 

zostało przegłosowane. Powstał plan finansowy, który zobowiązuje Burmistrza do jego 

wykonania i to zadanie zostało wykonane, moim zdaniem w sposób wzorcowy. Jeśli chodzi   

o różnice, Pan Burmistrz zna moje odmienne zdanie, na przykład jeśli chodzi o uchwalanie 

planu finansowego, dotyczącego budżetu Centrum Kultury. Wydatki, które są związane                     

z kulturą, z promocją, z kosztami funkcjonowania stowarzyszeń, towarzystw, itd., to 

zakreśliłem kilka pozycji w sprawozdaniu. Może również dlatego, że nie spodziewałem się, 

że są takie pozycje. Proszę zwrócić uwagę na to, ile przeznaczymy na przykład na sport, ile 

nas kosztują drużyny sportowe, które jako kluby sportowe rozliczamy pod względem 

otrzymanej dotacji.  Z tej lektury wynika, że pod nazwą, na przykład mażoretki w naszej 

Gminie widzę koszt 55.000 zł. Dla mnie to jest nowość. Wiem, jak fajnie te młodsze i starsze 

dziewczynki tańczą, śpiewają, trenują, itd. Nie mówię czy to jest dużo czy mało. Mówię, że 

warto wiedzieć, iż kosztują 55.000 zł, kiedy innym razem dyskutujemy o tym, ile kosztuje 

utrzymanie klubu sportowego czy drużyny sportowej. W sprawozdaniu Centrum Kultury też 

warto myślę, żebyśmy wszyscy mieli świadomość, tu Pana Burmistrza nie zaskoczę, bo o tym 

też mieliśmy okazję dyskutować i wyraziłem swój odmienny pogląd, że Dni Osiecznej w 

2017 roku kosztowały ponad 225.000 zł. Dobrze, że to jest wszystko powiedziane, że to 

wszystko widać, bo to są decyzje, pod którymi się podpisujemy. Jeślibym miał mieć 

decydujące zdanie, Pan Burmistrz zna moje zdanie, uważam, że Gmina Osieczna nie musi 

mieć takich drogich, spektakularnych, wspaniałych Dni Osiecznej. Moim zdaniem mamy do 

czynienia ze szkodliwym wyścigiem samorządów, kto zaprosi większą gwiazdę. Dni 

Osiecznej 2017 były absolutnie na wysokim poziomie. W moim przekonaniu Dni Osiecznej 

powinny być zorganizowane na miarę potrzeb. Nasza Gmina zorganizowała Dni Osiecznej, 

których nie wstydziłoby się miasto wielkości Leszna. Ta koncepcja zwyciężyła, mamy 

podsumowanie, koszty jakie nasza Gmina poniosła w roku 2017 zostały pokazane.                             

W sprawozdaniu wykazano ile kosztują chóry, orkiestry dęte, itd. Koszt utrzymania orkiestry 

dętej to 43.900 zł. Wiem, że mamy świetną orkiestrę. Chodzi o to żebyśmy mogli 
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współobywatelom naszej Gminy tłumaczyć, że to wszystko kosztuje. Chór Wrzos kosztuje 

14.000 zł, nie chciałbym nikogo pominąć, mażoretki 51.900 zł, przepraszam bo wcześniej 

powiedziałem 55.000 zł. Koszt nauki gry to 39.000 zł. Panie Burmistrzu, na czym on polega?          

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To są koszty związane z zatrudnieniem instruktorów i tak się domyślam, że również zakupu 

części wyposażenia czy mundurów. Dzieci czy młodzież, która uczy się gry na instrumentach 

ponosi opłaty za naukę czyli w tym przypadku jest wydatek i dochód. SOM to Strażacka 

Orkiestra Młodzieżowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W sprawozdaniu jest wykazane, że to jest wydatek 39.000 zł. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, ale po stronie dochodów są wpływy z opłat, o których powiedziałem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę żebyśmy zwrócili uwagę ile kosztuje tzw. kultura i te wszystkie działania, które super, 

że one są ale nic się nie dzieje za darmo. Koło Śpiewu Lutnia 7.000 zł. Przegląd Osiecki to 

koszt roczny 55.160 zł. Panie Burmistrzu, w ciągu roku wychodzi 12 numerów gazety, co 

miesiąc jeden? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ze sprzedaży gazety jest dochód w wysokości około 14.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jestem daleki od namawiania Pana Burmistrza, żeby zrezygnował z drukowanego sposobu 

dotarcia z informacją do mieszkańców. Mam świadomość, że jeszcze potrzeba czasu kiedy 

będziemy mogli powiedzieć, że wszystko jest w internecie i mieszkańcy mogą sobie 

przeczytać, szczególnie jeśli chodzi o ludzi starszych. Myślę, że doczekamy takich czasów ale 

dzisiaj warto wiedzieć, że taka gazeta, nawet jeśli zakładam, że ona spełnia pozytywną rolę, 

kosztuje około 40.000 zł rocznie. Dni Osiecznej. Czy dzisiaj wiadomo, jakie gwiazdy 

wystąpią na Dniach Osiecznej? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z mojej wiedzy, jaką przekazał mi Pan Dyrektor, wynika że będą dwie gwiazdy Urszula oraz 

IRA. Jeżeli chodzi o mażoretki jest to kilkadziesiąt dziewcząt od maleńkich do dorosłych 

panien. Patrząc na to co robią, jak robią, jak bawią się tańcząc promują naszą Gminę, to nawet 

nie pomyślałem, że tego typu wydatek może być zbyt dużym kosztem utrzymania tak 

świetnej inicjatywy. W żaden sposób nie chciałbym, o co proszę, żebyśmy odnosili to na 

przykład do funkcjonowania klubów sportowych. Jak już liczymy wydatek na osobę, to                        

w klubie piłkarskim czy koszykarskim jest 20, 25 może 30 osób. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Chciałem również pokazać sposób dystrybucji pieniędzy. Jeśli chodzi o sport, w tym sensie 

jest dla mnie bardziej transparentny, że są wnioski, konkursy, itd. W przypadku mażoretek są 

indywidualne decyzje Pana Burmistrza i dlatego, jeśli pojawia się koszt nawet uzasadniony 

ponad 50.000 zł to zwracam na to uwagę. Nawet, jeśli Pan mówi, że to jest kilkadziesiąt osób. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Powyżej 100.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dobrze, że nie jest 200 bo wtedy Pan Burmistrz mógłby powiedzieć, że potrzeba 100.000 zł. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tego nie wiem, czy wtedy byłby to koszt 100.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mówię o mechanizmie podejmowania decyzji, o wydawaniu pieniędzy. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mechanizm od lat jest podobny i w roku 2017 nic nowego nie nastąpiło. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Może tego wcześniej nie zauważyłem. Mówię, że z mojego punktu widzenia nie mały 

strumień pieniędzy samorządowych, publicznych, naszych wspólnych, o których 

przeznaczeniu decyduje indywidualnie organ wykonawczy czyli Pan Burmistrz, oczywiście            

w ramach uchwały budżetowej, przeznaczony jest na Dni Osiecznej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W ramach otrzymanych pieniędzy drogą uchwały budżetowej, którą Państwo podejmują.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak, ale to nie zamyka prawa do tego żebyśmy dyskutowali czy wypowiadali się na temat czy 

na przykład na Dni Osiecznej wydać 225.000 zł czy 125.000 zł. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

I w żaden sposób to nie powinno mi zamykać możliwości odpowiedzi na Pana sugestie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nawet nie pomyślałem, żeby Pan tak to zrozumiał.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ale Pan zasugerował, że ja jak gdyby oczekuję, żeby o tym nie rozmawiać. Tak to 

zrozumiałem. Rozmawiajmy, jestem do dyspozycji. O Dniach Osiecznej już z Panem 

Przewodniczącym miałem przyjemność rozmawiać. Mieliśmy możliwość nie zgodzić się                

z oceną tego, co nastąpiło. Mam nadzieję, że wszyscy Radni byli na Dniach Osiecznej i mogą 

powiedzieć, na co liczę, że było to świetne i promujące naszą Gminę wydarzenie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie miałem okazji na tym forum, o czym z Panem Burmistrzem rozmawiałem, wypowiedzieć 

swojego zdania. Stwierdziłem dosyć ryzykownie, nie chciałbym nikogo obrazić, że dziś za te 

pieniądze w każdym miejscu w Polsce można zorganizować równie atrakcyjne dni miasta. 

Budżet ponad 200.000 zł powoduje, że przyjeżdżają gwiazdy w rodzaju Ani Wyszkoni, itd. 

To jest dzisiaj kwestia dla mnie zupełnie oczywista, że jeśli się wyda 225.000 zł na Dni 

Osiecznej, to się ma zagwarantowane gwiazdy najwyższego polskiego formatu. Jeśli dzisiaj 

my jako Samorząd postanawiamy wydać 225.000 zł na Dni Osiecznej, ja nie byłem, Pan 

Burmistrz był i zapewne ci Radni którzy byli są przekonani, że przeżyli wyjątkowo 

spektakularne wydarzenie.        

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Padło pytanie Pana Przewodniczącego a propos, jak w tym roku określają się koszty Dni 

Osiecznej. Czy jest to już wiadomo? Myślę, że tak, bo to już będzie za miesiąc. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie, Panie Radny Dni Osiecznej nie będą za miesiąc. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Może pomyliłem z Wiankami. A w tym roku jak będą się kształtować koszty Dni Osiecznej? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie mam jeszcze całościowej wiedzy dotyczącej kosztów tego wydarzenia. Nie umiem Panu 

odpowiedzieć, ile w tym roku będą kosztować Dni Osiecznej. Jedno jest pewne, że nie będzie 

to 225.000 zł, ponieważ ubiegłoroczne Dni były XXX, wyjątkowe, jubileuszowe o czym 

mówiłem Państwu Radnym przed tym wydarzeniem. To już nastąpiło, moja ocena jest taka, 

że to było świetne wydarzenie. Natomiast jaki będzie koszt tegorocznej imprezy, to Państwu 

Radnym przybliżę na najbliższej sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ja jako Samorządowiec cieszę się, że budżet pozwala na realizację takich działań w zakresie 

działalności kulturalnej. Mieszkańcy to wyczuwają, że Gmina może sobie pozwolić na takie 

wydarzenie przy realizacji inwestycji, które Gmina prowadzi. Pozostaje kwestia czy 
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właściwym jest żebyśmy rozmawiali o dystrybucji tych pieniędzy czy pozostawić to w gestii 

Pana Burmistrza. Uważam, że powinno to zostać tak jak było do tej pory. Moim zdaniem te 

działania nie budzą wątpliwości. Pan Przewodniczący poruszył ten temat, nie wiem czy przy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu w poprzednich latach były takie informacje? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak, były. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

To albo nam umknęły albo nie zwróciliśmy na to uwagi. Teraz zostało to podkreślone, 

dlatego ta dyskusja. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Co roku te informacje były podawane. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Były tylko my skupialiśmy się na innych danych dotyczących innych zadań. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Jeśli chodzi o mażoretki, to mam okazję obserwować jak one ćwiczą, jak pracują. To jest 

ponad 100-osobowa grupa dziewczyn z całej Gminy. Są bardzo zaangażowane w to co robią. 

Mają osiągnięcia w różnych zakątkach kraju i za granicą. Myślę, że jest to bardzo fajne 

promowanie naszej Gminy. Uważam, że wydatek 50.000 zł na tę działalność, to nie jest 

wygórowana kwota tym bardziej, że rodzice, opiekunowie dowożą dzieci na zajęcia                       

i występy. To jest pełne zaangażowanie młodych ludzi. Jak patrzę na ćwiczącą grupę, to 

podziwiam te dziewczyny bo za oknem jest piękna pogoda a one ciężko pracują i nie siedzą 

przy komputerach. Serce mi się raduje patrząc na taką grupę. Wydaje mi się, że nie jest to 

wygórowana kwota. Odnośnie Dni Osiecznej, to nie wiem czy mam polemizować z Panem 

Przewodniczącym myślę, że nie. Pan Burmistrz powiedział, że były to wyjątkowe Dni. Czy aż 

tak duże kwoty muszą być wydatkowane na ten cel? Myślę, że w tym roku będzie to niższa 

kwota. Może trzeba promować miejscowych artystów. To jest moje zdanie. Proszę Państwa 

chciałam jeszcze nawiązać do sprawozdania z wykonania budżetu. Analizując plan 

przychodów budżetu, to wykonanie jest ponad 100%, co bardzo cieszy. Zwróciłam uwagę na 

pozycję podatek dochodowy od osób fizycznych, wykonanie 102,27% czyli plan trafiony, 

czyli zarobki mieszkańców Gminy są zadowalające. Następna pozycja podatek dochodowy od 

osób prawnych, chociaż to jest mała kwota ale jak wiemy, to jest niski procent od podatku 

CIT. Wykonanie 156%, co może świadczy o lepszej kondycji naszych przedsiębiorców, 

naszych zakładów pracy. Poza tym, na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej na pewno 

analizowaliście zaległości. Mam takie przekonanie i wiem, że na pewno tak jest, że dłużnicy 

są systematycznie ścigani. W mojej ocenie wykonanie budżetu za 2017 rok jest dobre. 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos?       

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Dla mnie budujące jest to, że budżet jest w taki sam sposób realizowany jak w poprzednich 

latach naszej kadencji. Co roku wypowiadamy się na ten temat, większość wypowiedzi jest 

raczej pozytywna. Nie mam żadnych zastrzeżeń do przebiegu wykonania jak i przedłożonego 

sprawozdania dotyczącego budżetu Miasta i Gminy za 2017 rok. Dziękuję.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Pani Radna Renata Helińska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Jak Państwo wiecie Komisja Rewizyjna na posiedzeniu zajmowała się analizą wykonania 

budżetu za 2017 rok. Zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wykonania budżetu Miasta i Gminy za 2017 rok. Komisja Rewizyjna opracowała wniosek             

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi oraz wydała opinię o wykonaniu budżetu 

Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu           

w dniu 7 maja 2018 roku wydała opinię pozytywną w sprawie wykonania budżetu Miasta          
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i Gminy Osieczna za 2017 rok, która stanowi uzasadnienie dla niniejszego wniosku. 

Opierając się na wynikach przeprowadzonych w trakcie roku kontroli, po szczegółowym 

rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, sprawozdania 

finansowego oraz po zapoznaniu się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o właściwym numerze z dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2017 wraz                  

z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego Komisja pozytywnie oceniła 

wykonanie budżetu za rok 2017. Szczegółowa wiedza jaką Komisja pozyskała w trakcie roku 

oraz analiza materiału opisowego i dokumentów przedstawionych Komisji do kontroli 

pozwoliła z całym przekonaniem pozytywnie ocenić wykonanie budżetu przez Burmistrza 

Miasta i Gminy Osieczna i tym samym wnioskować o udzielenie absolutorium. Jest to                   

w skrócie przedstawione podsumowanie tego, co Komisja wypracowała na swoim 

posiedzeniu. Wniosek i opinię przekazano do dalszego procedowania. Te dokumenty są do 

wglądu oraz będą również przedstawione na sesji Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Powiedziałem to na Komisji Rewizyjnej i chętnie to dzisiaj powtórzę. Proszę Państwa 

chciałbym najszczerzej jak potrafię wyrazić uznanie dla Pana Burmistrza i pracowników  

władzy wykonawczej w naszej Gminie. Moje uznanie wynika choćby z tego powodu, że Pan 

Burmistrz wraz ze współpracownikami wykonuje budżet już od wielu lat. Realizuje go w tym 

sensie, że realizował budżet każdego roku również wtedy, gdy te budżety nie były tworzone 

w tak dobrej sytuacji finansowej jaka jest dziś. Mam na myśli sytuację ogólną, zewnętrzną. 

Dlatego dziś tym bardziej nie dziwię się, że Pan Burmistrz zarządza finansami w sposób 

właściwy. I nie mówię o tej sytuacji zewnętrznej z innych powodów jak tylko z takiego, że 

daje się zauważyć, że to jest dobra koniunktura, gdzie podatki stanowią określony procent 

przychodu, Zakład w Trzebani, to też konkretne pieniądze, itd. Do tego to, o czym mówiliśmy 

na Komisji Rewizyjnej, że Gmina jest zdrowo skonstruowana. W naszej Gminie nie ma takich 

cech, jak to czasami bywa w samorządach, że na przykład oświata zabiera prawie 50% 

budżetu. W związku z tym, na tak solidnych podstawach, w sytuacji dobrego zarządzania,              

w dobrej sytuacji zewnętrznej Gmina jest dzisiaj świetnie funkcjonującą firmą do tego 

dochodzi pozyskane dofinansowanie zewnętrzne, to jest kwestia tego roku ale przecież 

zawsze mówimy o tym, że nie sposób mówić o budżecie w oderwaniu od budżetów 

poprzednich i od budżetów następnych, dlatego dzisiaj mamy dobrze funkcjonującą stabilną 

finansowo, proinwestycyjną firmę. Możemy się spierać na co te pieniądze wydawać ale na 

szczęście spieramy się na co je wydawać, a nie skąd je wziąć.         

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Pan Przewodniczący mówił, że nastąpił wzrost z tytułu podatku od osób fizycznych, CIT, itd. 

Czy wiemy o ile był ten wzrost? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ja mówiłem bardziej o PIT-cie. Nie wiem o ile był to wzrost. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Możemy przygotować taką informację. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

W sprawozdaniu nie znalazłam takiej informacji. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Do budżetu jest przyjmowany udział w PIT-cie na podstawie pisma Ministerstwa Finansów. 

My sami tego nie ustalamy. Zazwyczaj jest tak, że wykonanie jest wyższe niż to, które 

Ministerstwo zaplanowało.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ja bym prosiła o odniesienie do poprzednich lat. 
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Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Przygotujemy taką informację. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Na ile zmieniły się warunki w stosunku do tych wcześniejszych? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Wysoki udział w PIT-cie, jak Państwo pamiętacie był w 2016 roku. W 2017 zaplanowaliście 

większą kwotę, w trakcie roku zmniejszaliśmy plan i wykonanie do przewidywanego na 

końcu roku było wyższe niż zaplanowaliśmy ale wykonanie jest i tak dużo niższe niż 

osiągnęliśmy w 2016 roku. Rok 2016 pod tym względem był rekordowy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
CIT jest niewielkim przychodem w porównaniu z PIT-em. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ale jest wyższy niż w poprzednich latach. Podatek od nieruchomości za Zakład w Trzebani 

jest przez cały czas. Na tą opłatę nie ma wpływu koniunktura czy cokolwiek.   

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

W dokumencie, który Państwo otrzymaliście są trzy dokumenty, tj. sprawozdanie                           

z wykonania budżetu, sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury                    

i informacja o stanie mienia. Instytucja kultury jaką jest Centrum ma trochę inną zasadę 

funkcjonowania. Ma osobowość prawną. To nie jest taka jednostka budżetowa jak szkoły czy 

OPS, która bezpośrednio łączy się. Dochody i wydatki łączą się w budżecie i są ujęte                    

w naszym planie dochodów i wydatków. Centrum Kultury łączy się z nami tylko i wyłącznie 

z powodu dotacji. Wszystkie przychody, które Centrum zdobywa są ich odrębnymi 

dochodami, nie wpływają do naszego budżetu tego, do którego muszą odprowadzić dochody 

na przykład szkoły. To jest trochę inna specyfika tego Centrum, które ma swoją osobowość. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Rozumiem, że to jest inna formuła. Ale Pani Skarbnik nie chce przez to powiedzieć, że nie 

mamy wpływu na wydatki Centrum. Możemy o tym dyskutować i przeglądać na co 

wydajemy publiczne pieniądze w ramach Centrum Kultury. Myślę, że powinniśmy to czynić, 

żeby mieć świadomość, na co są wydawane. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Podsumowując stwierdzam, że każda z gmin chciałaby mieć taki problem jaki my mamy. 

Pozytywny problem, że mamy pieniądze i mamy na co je wydawać. Cieszmy się, że tak 

dobrze to wszystko w wyniku wspólnych działań funkcjonuje. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Również tak myślę i mam nadzieję, że wykonanie budżetu przez Radnych będzie pozytywnie 

zaopiniowane. Panu Burmistrzowi i wszystkim pracownikom dziękujemy i gratulujemy. Czy 

jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Kto z Państwa 

Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna 

za 2017 rok, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto 

jest przeciw? – 0 głosów. Zamykam punkt 3. Otwieram kolejny punkt porządku obrad. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski: 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Radny Marek Kozak. 

Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Marek Kozak: 

Mieszkańcy skarżą się na wystające kratki kanalizacji deszczowej na drogach powiatowych. 

Ponadto studzienki są niedrożne. Mieszkańcy również proszą o podjęcie działań związanych    

z likwidacją szykan w Osiecznej.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Zakład Usług Wodnych we Wschowie jest poinformowany o niedrożności studzienek. 
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Radny Rady Miejskiej Pan Marek Kozak: 

Problem nie dotyczy studzienek kanalizacji sanitarnej tylko deszczowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dyrektor Szpitala Pan Tomasz Karmiński wystosował pismo do Rady Miejskiej. Odczytam 

najistotniejsze informacje wynikające z tego pisma. Uprzejmie proszę o wsparcie finansowe, 

ufam, że Pan Dyrektor zwrócił się z tą prośbą do wszystkich samorządów w powiecie, 

Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego na zakup aparatury, sprzętu medycznego w celu 

zapewnienia optymalnego standardu w zakresie opieki nad małym dzieckiem i kobietą                  

w ciąży. Szacowany koszt wyposażenia oddziału to 800.000 zł. Z uwagi na trudną sytuację 

finansową Szpitala związaną z wyasygnowaniem środków, uprzejmie proszę o wsparcie                 

w wyżej wymienionym zakresie. W przypadku pytań proszę o kontakt i pozostaję do 

dyspozycji. Druga rzecz. Mówiłem o tym na Komisji Rewizyjnej, że Rada Miejska otrzymała 

pismo od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu. Regionalny Dyrektor 

przesłał do Rady skargę, którą otrzymał w związku z postępowaniem w sprawie usunięcia 

odpadów składowanych w wyrobisku pożwirowym w Ziemnicach. Pan Karkosz napisał 

skargę na to, co się dzieje, a właściwie, że nic się nie dzieje, na terenie wyrobiska                        

w Ziemnicach. Nastąpiła procedura sprawdzająca a Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska otrzymaną skargę, którą odesłał do nas, bo jego zdaniem to my powinniśmy być 

adresatem tej skargi. W piśmie jest skarga na działalność Urzędu i Pana Burmistrza.                      

W związku z tym propozycja jest następująca. Na najbliższej sesji zaproponuję Państwu 

abyśmy tą skargę przekazali do Komisji Rewizyjnej. Jestem w porozumieniu z Panem 

Burmistrzem, z którym mam uzgodnione, że w związku z tym, że skarga wpłynęła już dwa 

tygodnie temu a musimy czekać na sesję, to jednocześnie zostanie przygotowana informacja 

ze strony Pana Burmistrza i Urzędu, jakie działania zostały podjęte w tej sprawie od dnia 

rozpoczęcia sprawy. O sprawie zostaniecie Państwo poinformowani. Ostatnia rzecz dotyczy 

100. Rocznicy odzyskania niepodległości. Pamiętacie Państwo sygnalizowałem, że                           

z inicjatywy Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna przygotowywana jest uroczystość                 

w dniu 16 czerwca z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości. Otrzymałem pismo, które 

zawiera plan zgromadzenia. Plan jak ma wyglądać spotkanie 16 czerwca z rozpiską, kto 

mógłby w tej uroczystości uczestniczyć oprócz Pana Burmistrza i Rady Miejskiej. To jest 

propozycja Pana Przewodniczącego Szczota. Pan Przewodniczący pisze m.in. na sali w auli 

znajduje się ponad 600 miejsc, w związku z czym biorąc pod uwagę parytet liczby 

mieszkańców na Leszno przypada 300 miejsc, dla Osiecznej 50, dla Rydzyny 50, dla 

Krzemieniewa 40, dla Lipna 40, itd. Pan Szczot zaprosi obecnych i byłych radnych Leszna, 

prezydentów, pracowników samorządowych, Młodzieżową Radę Miasta. Przewidywane jest 

również, jeśli taka będzie wola innych samorządów, wręczenie pamiątkowych medali w cenie 

16 zł za sztukę, itd. zastanawiam się, jak to traktować i jak to dalej procedować. Spróbujmy 

Panie Burmistrzu ustalić jaka jest sytuacja. Na dzisiaj wiemy, że inicjatywa Pana Sławomira 

Szczota to jest jedna propozycja. Jest także pomysł Pana Starosty Jarosława Wawrzyniaka, 

żeby gminy powiatu leszczyńskiego i Starostwo z tego samego powodu zorganizowało 

uroczystość we wrześniu w Rydzynie. Wiem od Pana Burmistrza, że my też mamy pomysł na 

to, żeby wewnętrznie dla naszej społeczności takie święto zorganizować. Skąd moje 

zakłopotanie? Z tego powodu, że rozmawiałem z Panem Przewodniczącym Rady Rydzyny              

i powiedziałem, że nie chciałbym ani nas, ani siebie, a tym bardziej Państwa narażać na 

pewnego rodzaju śmieszność, żeby za często nie świętować tej okazji. Tym bardziej, że 

powód jest jeden. Raz mamy się spotkać, taki jest pomysł Pana Sławomira Szczota,                     

w Lesznie, następnie w takim samym składzie w Rydzynie ze Starostą ale bez Rady Miejskiej 

Leszna a potem mamy, co wydaje mi się najcenniejsze, to jest mój prywatny pogląd, 

świętować w swoim gronie czyli gminnym. Będę wdzięczny, jeśli Pan Burmistrz, Państwo 

Radni wypowiecie się na ten temat jak to rozegrać, żeby nie wpaść z jednej strony                              
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w śmieszność a z drugiej strony, żeby nikogo nie urazić, itd. Myślałem, że intencje są takie, 

żeby przyjechać na godzinną uroczystość, zaśpiewać hymn, posłuchać o historii i pojechać do 

domu. Co Państwo myślicie, Panie Burmistrzu?         

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Myślę, że zdecydowanie najważniejszy w tym wszystkim jest nasz akcent. Aczkolwiek 

jesteśmy zaproszonymi w tym gronie osób ograniczonym liczebnością auli. Nie jesteśmy 

organizatorem tych uroczystości. Jest to zaproszenie czyli nie skorzystać byłoby nietaktem, 

podobnie jak w przypadku obchodów, których organizatorem będzie Powiat Leszczyński. Jak 

jesteśmy przy dużym samorządzie miasta Leszna, to tak samo przy Powiecie Leszczyńskim 

bo jesteśmy jedną z gmin, która go tworzy. Każda z tych dwóch pierwszych uroczystości 

potrwa myślę, że od półtorej do dwóch godzin. Mam nadzieję, że nasza uroczystość będzie 

tak samo fajna i też dobrze odebrana. Ile osób z naszej Gminy zostało zaproszonych do 

Leszna?    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dla naszej Gminy przewidziano 40 miejsc a dla Leszna 340.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Leszno to jest zupełnie inny wymiar i ta liczba wynika z proporcji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz pamięta i Państwo Radni również, że na spotkaniu klimat rozmowy był taki, 

żebyśmy wszyscy uczestniczyli w tych obchodach na równych prawach, że to nie jest tak że 

Leszno zaprasza okoliczne gminy. Obawiam się, że jak my przyjedziemy z naszymi gośćmi to 

Leszno nas zdominuje. Oprócz tego Pan Przewodniczący nie byłby sobą, gdyby mimo to, że 

go prosiliśmy, ja go osobiście prosiłem, żeby przypilnował aby nie dopuścić do zewnętrznych 

akcentów politycznych. Mamy deklarować, jakich gości przywozimy ze sobą. Ponadto                

w zaproszeniu wyraźnie zaplanowano 45 minut na wystąpienie gości Zgromadzenia. Nie 

jestem za tym, aby przedłużać taką uroczystość. Wczoraj wpadłem na taki pomysł, a propos 

tego, co Pan Burmistrz powiedział, że nie wypada odmówić. Proponuję, że na spotkanie do 

Leszna pojadą Panowie Burmistrzowie, Pan Sekretarz i Pani Skarbnik oraz Rada Miejska                

w liczbie 15 Radnych, bez dodatkowych gości. Może byśmy pojechali w takim składzie, 

zaznaczyli swoją obecność i pokazali, że nie lekceważymy zaproszenia. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Cieszę się, z tego co słyszę, że pismo jest adresowane do Pana Przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Chętnie przekażę, że podjęliśmy taką decyzję, że nie odmawiamy ale nie wchodzimy w to, 

kogo zaprosić dodatkowo. Dlaczego tak sobie pomyślałem? Tak, jak Pan Burmistrz 

powiedział, ja tak samo myślę, dla nas najważniejsza jest nasza uroczystość, na którą 

zaprosimy byłych Radnych, Sołtysów, itd. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To jeszcze uzgodnimy kogo na tę uroczystość zaprosimy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dyrektorów Szkół, Przedszkoli, itd. a do Leszna to byśmy się zastanawiali kogo zaprosić             

a kogo nie. Jak zorganizujemy główną uroczystość u nas, to będzie nam łatwiej zdecydować 

kogo zaprosić. Starosta zgłosił pomysł, że też zorganizuje obchody ale na dzisiaj nie ma 

sprecyzowane w jakiej formie.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tym się będziemy zajmować jak będzie wiadomo czego albo kogo Pan Starosta od nas 

oczekuje. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Wydaje mi się, że pomysł Pana Przewodniczącego jest dobry. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W związku z tym pytam Państwa, czy mogę jutro, bo tak się umówiłem z Panem 

Przewodniczącym Szczotem, powiedzieć, że naszą wspólną decyzją skorzystamy                            

z zaproszenia w 20 osobowym gronie, czyli 15 Radnych i władze Gminy w liczbie 5 osób, że 

bardzo się cieszymy, że możemy przyjechać na obchody 100. rocznicy odzyskania 

niepodległości.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jesteśmy wdzięczni Panu Przewodniczącemu, że zaprasza organ wykonawczy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak mogę powiedzieć Panu Przewodniczącemu Szczotowi? 

Radni Rady Miejskiej: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Lewicki:   
Jest też projekt deklaracji Samorządów Ziemi Leszczyńskiej w 100. Rocznicę odzyskania 

przez Polskę niepodległości. Proszę, mogą Państwo zapoznać się z tym dokumentem.  

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

O której godzinie rozpoczyna się ta uroczystość? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Początek uroczystości jest o godzinie 10.00, 16 czerwca. W związku z tym proszę Państwa               

o zarezerwowanie czasu. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

W związku z RODO, wiem, że może sami powinniśmy przeanalizować przepisy ale może 

radca prawny opracowałby, co wynika z tych przepisów w stosunku do osób pełniących 

funkcję radnego. Kluczowe zasady RODO, które dotyczą konkretnie spraw pełnienia funkcji 

radnego. Każdy w zakładzie pracy zna przepisy dotyczącej tej kwestii a tutaj zastanawiam się 

nad tym co nam wolno a co nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie chcę lekceważyć tych przepisów, ale poczekajmy aż to prawo wejdzie w życie, 

zobaczymy co praktyka przyniesie. Kwestia dotyczy 4.000 samorządów. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wysokie kary dotyczą wielkich koncernów bankowych za wyciek danych. Jestem za tym, 

żeby zachować spokój. Kwestia jest otwarta, publiczna, ogólnie dostępna. Wszystkie rzeczy, 

którymi Państwo zajmują się, zajmujemy się, są wszem i wobec transparentne, oficjalnie 

znane i każdy może się z tym zapoznać. Rzeczony Pan skarży się podpisując się kieruje do 

odpowiednich podmiotów pisma, trudno żeby spodziewał się, że nie padnie jego nazwisko.  

W tym wszystkim byłoby fatalnym zachowaniem jakbyśmy przestali zachowywać spokojną 

ocenę sytuacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przyszły samorząd będzie zobowiązany do transmisji obrad Rady. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Głosowanie każdego z radnych będzie uwidocznione. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Pan Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego Józef Juchniewicz zapytał, w którym                              

z pomieszczeń Szkoły w Osiecznej będzie lokal wyborczy? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tego jeszcze nie wiemy. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Też tego nie wiedziałam. Pan Radny zasugerował, że kto jest w stanie wejść po tylu 

schodach, jeśli lokal wyborczy będzie w dużej sali gimnastycznej. Dlatego informacyjnie 

zapytałam o tę kwestię.  
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Prowadzimy rozmowy z Dyrekcją Szkoły w tej sprawie, o której Pani Radna powiedziała.  

Wstępne ustalenia dotyczą małej sali gimnastycznej z wejściem dla tych wszystkich, którzy 

bez problemu mogą wchodzić przez wejście główne, natomiast dla mających problemy                       

z poruszaniem się, w tym niepełnosprawnych na wózku. Z tyłu budynku jest podwórze 

wewnętrzne, z którego są drzwi bez schodów. Gdyby była jakakolwiek nierówność 

płaszczyzn, to wtedy stosuje się progi niwelujące. Rozumiem troskę Pana Radnego i nie 

tylko, na pewno przy tworzeniu lokalu uwzględnimy wszelkie spostrzeżenia. Natomiast jak 

mówimy o kilku stopniach, to o ile wiem w Świerczynie schody do lokalu wyborczego są od 

zawsze. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Chodziło o dużą salę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mówię o tym, że i w Schronisku trzeba wejść do lokalu wyborczego po kilku schodach                       

i w Szkole w Kąkolewie, dlatego na pewno nie zaproponujemy w Osiecznej wejścia,                      

o którym powiedziała Pani Radna poprzez uwagę Pana Radnego Juchniewicza czyli wejścia 

do dużej sali gimnastycznej.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Juchniewicz pytał mnie o to samo ale w związku z tym, że byłem uczestnikiem 

naszej krótkiej wymiany zdań z Panem Burmistrzem i z Panem Wiceburmistrzem 

Kuśnierkiem na ten temat, to Panu Juchniewiczowi odpowiedziałem, że właśnie usłyszałem 

od Panów Burmistrzów, że lokal będzie w miejscu, o którym powiedział Pan Burmistrz a nie 

jak bywało wcześniej na dużej sali gimnastycznej. Usłyszałem od Pana Radnego, że nikt nie 

będzie o tym wiedział. Powiedziałem, że my jako Gmina Osieczna zadbamy o to, żeby było 

oczywiste którędy dojść do lokalu wyborczego.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ja tylko przypomnę, historycznie z różnych powodów od nas niezależnych było też tak, że 

lokal wyborczy w Grodzisku z powodu uroczystości wcześniej zamówionej w świetlicy został 

przeniesiony w trybie konieczności do Przedszkola. Zmiana została opisana, 

udokumentowana, oznakowana i poza pojedynczymi uwagami niezadowolenia, a to                       

w populacji kilkuset głosujących ma prawo się zdarzyć, nie było żadnych uwag. W związku           

z tym jestem spokojny i przekonany, że to o czym Pan Przewodniczący mówi oznakowanie, 

wskazanie dwóch dróg dojścia do lokalu wyborczego w zależności od tego, jak wyborca jest 

sprawny będzie i żadnemu z wyborców, który zechce przyjść i zagłosować, to nie będzie 

stwarzać obiektywnych trudności. Jeśli Państwo pozwolą chciałbym przekazać kilka spraw. 

Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Wioletta Klak złożyła pisemną rezygnację                 

z funkcji Dyrektora, stąd mamy obowiązek przeprowadzenia postępowania konkursowego           

w celu wyłonienia nowego dyrektora. Pani Dyrektor Klak pełni swoją funkcję do 31 sierpnia 

2018 r. Ciąg dalszy naszej inwestycji dotyczącej budowy sieci kanalizacyjnej w Świerczynie, 

Grodzisku i Łoniewie. Prace, które zostały do wykonania podzieliliśmy, ogłaszając przetarg, 

na trzy etapy czyli tą część, którą trzeba jeszcze wykonać podzieliliśmy na trzy odcinki. 

Przeprowadzone zostało postępowanie przetargowe, otworzyliśmy oferty. Wpłynęły oferty od 

trzech firm. Najkorzystniejsza oferta dla I, II i III etapu, a pierwszy to jest dokończenie 

budowy sieci w Świerczynie i połączenie sieci z Berdychowa do wpięcia się do instalacji             

w Osiecznej. Druga część, to wybudowanie sieci w Łoniewie i trzecia dokończenie 

rozpoczętej budowy w Grodzisku. Oferty, naszym zdaniem najkorzystniejsze, nie 

przekraczają wartości kosztorysowej, stąd zamierzam po uzupełnieniu dokumentacji przez 

oferentów zaproponować podpisanie umów. Termin realizacji każdego zadania to                        

31 października 2018 r. Łączna oczekiwana przez wykonawców kwota za wykonanie tych 

trzech odcinków to 12.300.000 zł. Jeżeli podpiszemy umowy, to taką kwotę będziemy 
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potrzebować, żeby te inwestycje zakończyć. Wcześniej wzięliśmy udział w konkursie na 

dotację. Sieć kanalizacji sanitarnej i oczyszczalnię ścieków wpisaliśmy w jeden wniosek, 

który uzyskał pozytywną akceptację w postępowaniu konkursowym. Otrzymaliśmy 31,5 

punktu na 40 możliwych a żeby być uwzględnionym w tym konkursie trzeba uzyskać co 

najmniej 24 punkty. W tym postępowaniu 24 punkty i więcej uzyskało w sumie 18 gmin. 

Nasza Gmina jest na miejscu piątym na liście oczekujących. Otrzymaliśmy informację, że 

zostaliśmy jednocześnie zakwalifikowani do dofinansowania, bo trzeba wiedzieć, że nie 

wszyscy, którzy zdobyli 24 punkty lub więcej otrzymają pieniądze. Niestety pula pieniędzy 

przeznaczona na ten cel nie jest wystarczająca.. My z racji zajęcia wysokiego miejsca liczymy 

na dofinansowanie i jesteśmy w trakcie przygotowywania dokumentacji po uzupełnieniu 

której nastąpi podpisanie umowy. Kwota dofinansowania wynosi 11.261.137,42 zł. Jak 

połączymy te dwie informacje, które Państwu przekazałem, to wartość tego co jest do 

wykonania, pokryjemy z otrzymanej dotacji unijnej. Firmy, które wyłoniliśmy w przetargu 

jako potencjalnych wykonawców są w naszym przekonaniu dobrymi firmami. Mamy wiedzę 

praktyczną bo firma Pana Andrzejewskiego z Krobi, która będzie budować sieć w Grodzisku, 

to jest inwestycja rzędu 7.257.000 zł brutto, to jest firma, która realizowała II etap sieci                   

w Kąkolewie i wtedy wyjątkowo dobrze to wykonała, w tej chwili budują ścieżkę rowerową 

Nowa Wieś-Kąkolewo-Łoniewo-Osieczna. Druga firma ze Śremu Pana Grygiera budowała 

wprawdzie mały odcinek sieci kanalizacji sanitarnej od ulicy Jeziorkowskiej do Jeziorek. 

Według naszej oceny też dobrze sobie z tym zadaniem poradziła więc mam nadzieję, że                     

i pierwsza i druga firma wykona zadania bez większych zawirowań. Dziękuję. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W październiku będzie koniec tych inwestycji? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Do końca października wszystkie te części kanalizacji sanitarnej, o których powiedziałem 

mają być wykonane.      

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Dotacja, o której Pan Burmistrz wspominał czyli te 11.000.000 zł, kiedy na 100% będzie 

zatwierdzona? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Umowy podpiszemy w ciągu miesiąca. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Nie chodzi mi o wykonanie inwestycji tylko o dotację. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Najpierw musimy podpisać umowę. Jesteśmy w fazie zbierania dokumentacji niezbędnej do 

podpisania tej umowy. Myślę, że będzie to w granicach miesiąca lub trochę później, jak 

będziemy po podpisaniu umowy z WFOŚ-iem. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

To będzie kredyt czy te środki wpłyną do kasy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Między podpisaniem umowy a fizycznym wpływem pieniędzy na konto naszego Samorządu 

może upłynąć kilka miesięcy. Procedura decyzyjności związana z przekazaniem pieniędzy, 

mówię o Urzędzie Marszałkowskim, toczy się wolno. Potwierdzają to wszystkie samorządy. 

Mamy taką sytuację. Zadanie związane z oczyszczalnią ścieków prawie zakończymy                     

w momencie podpisania umowy więc natychmiast będziemy aplikować o przyznaną kwotę 

dofinansowania. Sieć kanalizacji sanitarnej mamy w połowie zrealizowaną więc po 

podpisaniu umowy też wystąpimy o dofinansowanie w wysokości proporcjonalnej do części 

wykonanego już zadania. Jest tak, że nie czekaliśmy na pieniądze żeby zacząć budowę, tylko 

budowaliśmy. W tym widzę nadzieję i szansę na to, że około dwie trzecie tej kwoty możemy 

otrzymać natychmiast, żeby płacić za kolejne zobowiązania. Gdyby zdarzyło się tak, że 
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będzie luka między wpływem pieniędzy z dotacji na konto naszej Gminy a koniecznością 

uregulowania zobowiązań czyli zapłatę Wykonawcy, to będę prosił Wysoką Radę                         

o przesunięcie a właściwie pozyskanie środków z innego źródła. W budżecie nie my ekstra 

pieniędzy, żeby je wydać w sytuacji tzw. czarnej godziny. Jedno jest pewne, że musimy 

zobowiązania, które powstaną zrealizować a po drugie zrobić wszystko żeby kwota dotacji,                  

o której mówimy jak najszybciej wpłynęła na nasze konto. To co od nas będzie zależeć                  

w związku z tą sytuacją, to mogę Państwu zadeklarować, że wykonamy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jako mieszkaniec, który będzie miał możliwość podłączenia się do kanalizacji sanitarnej 

chciałbym zapytać, kiedy będę mógł wykonać przyłącze od głównego kolektora? Z chwilą 

gdy inwestycja zostanie zakończona i zostaniemy powiadomieni przez Urząd?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak jak Pan Przewodniczący powiedział, jak mieszkańcy Świerczyny, Grodziska i Łoniewa 

zostaną powiadomieni, że z danym dniem mogą przystąpić do budowy przyłączy ponieważ 

samo zakończenie robót nie wiąże się z oddaniem inwestycji do użytkowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu nawet nie, że mieszkańcy mogą się podłączyć do sieci, co są do tego 

zobowiązani.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ci mieszkańcy którzy będą mogli a nie uczynią tego, to będziemy ich zobowiązywać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W przypadku wybudowania sieci kanalizacyjnej przez samorząd jest tak, że mieszkańcy mają 

obowiązek podłączenia posesji do sieci zbiorowej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Jako przyszły użytkownik kanalizacji trzymam kciuki, żeby ta inwestycja się zakończyła i te 

trzy miejscowości mogły korzystać z tego dobra. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mniejsze zadania, które są przed nami to albo przygotowujemy dokumentacyjnie albo 

rozmawiając z mieszkańcami, którzy oczekują tych inwestycji uzgadniamy je, ciągle się 

dzieją. Dotyczy to kilku odcinków sieci wodociągowych, fragmentów kanalizacji sanitarnej,  

pojedynczych lub po kilka lamp na odcinkach ulic, które jeszcze nie są doświetlone. To są 

małe zadania. Jestem do Państwa dyspozycji, żeby o nich powiedzieć, jeśli jest taka potrzeba. 

Dzieją się one obok tych wielkich inwestycji, które wykonujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy toczą się plany w stosunku do oświetlenia drogi nr 12? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czekam na to, żebym mógł Państwu powiedzieć, że Enea przystępuje do procedury 

przetargowej. Ma to nastąpić w niedalekiej przyszłości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy dobrze pamiętam, że była deklaracja, że od drogi 432 zostanie wykonany odcinek 

chodnika? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Takie były deklaracje. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W mediach dużo mówi się o tym, że mają być środki na budowę dróg. Czy mamy jakieś 

wiadomości na ten temat? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Będziemy szukać środków razem z Powiatem Leszczyńskim żeby wspólnie przebudować 

ulicę Drzeczkowską i Śmigielską w Osiecznej. Przebiega to opornie ale mamy nadzieję, że ta 

propozycja uzyska akceptację Zarządu na przyszły rok. Jeśli chodzi o najbardziej pilne 
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budowy dotyczące dróg gminnych, to mamy taką sytuację, że wyprzedziliśmy niektóre gminy 

i teraz rozpatrujemy oczekiwania na osiedlach, które są w trakcie budowy. Myślę, że byłoby 

zasadnym żebyśmy podjęli dyskusję i ustanowili nowe albo inne zasady spisania                              

i skatalogowania inwestycji według określonych priorytetów. W związku z tym proponuję 

żebyśmy o tym porozmawiali i spróbowali ustalić nowy harmonogram.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Popieram ten pomysł. Mówiliśmy już o tym, że mieszkańcy muszą mieć przekaz                          

– zameldujcie się a wybudujemy wam drogę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przykładem jest Stanisławówka II gdzie jest wiele domów a zameldowanych jest kilka osób.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Rozmawiałem o tym z Panem Burmistrzem, że w naszej sytuacji, że wyprzedziliśmy 

pozostałe samorządy pod względem liczby wykonanych ulic, to cały wysiłek w kwestii 

pozyskania pieniędzy, o których mówi Pan Premier Morawiecki, powinno iść w stronę dróg 

Powiatu. Powinniśmy naciskać na Powiat, żeby zrobił wszystko aby spróbować uzyskać jak 

najwięcej pieniędzy z tej puli, jeśli będzie taka możliwość. Mówi się o 5 mln złotych więc 

skala tych pieniędzy jest ogromna. W naszej Gminie najbardziej palący temat to drogi 

powiatowe. Naszym zmartwieniem nie są drogi gminne tylko powiatowe. Jeśli Powiat 

Leszczyński powie, że nie będzie aplikował o środki na ten cel bo ma inne priorytety, 

wydatki, to te pieniądze mogą przepaść.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 4. Otwieram punkt 5 posiedzenia.   

Ad. 5. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Przystępujemy do przyjęcia protokołu posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Finansów i Budżetu Rady Miejskiej. Pani Przewodnicząca Krajewska. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Kto z członków Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu jest za przyjęciem 

tego protokołu, proszę podnieść rękę – 6 głosów. Kto jest przeciw – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu – 0 głosów. Stwierdzam, że protokół posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu został przyjęty jednomyślnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Dziękuję. Przystępujemy do przyjęcia protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

i Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej. Pan Przewodniczący Kozak. 

Proszę.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Marek Kozak: 

Kto z Państwa jest za przyjęciem tego protokołu, proszę podnieść rękę – 7 głosów. Kto jest 

przeciw – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Stwierdzam, że protokół 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu 

został przyjęty jednomyślnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Dziękuję. Przystępujemy do przyjęcia protokołu posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury                    

i Zdrowia Rady Miejskiej. Kto z Państwa jest za przyjęciem tego protokołu, proszę podnieść 

rękę – 10 głosów. Kto jest przeciw – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. 

Stwierdzam, że protokół posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 5. Otwieram ostatni punkt posiedzenia. 
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Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję wszystkim za obecność i aktywny udział w posiedzeniu Komisji. Zamykam obrady 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu, Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Obecnie przejdziemy na teren budowy 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej gdzie zapoznamy się z przebiegiem prac. 

 

 

 

     Protokołowała       Przewodnicząca obrad 

 
 Małgorzata Nowak         Zofia Biała  


